
I Zápis z poradv vedení ÚVSV ČSAV konané dne 18.9.1989 

Přítomni: ss. Hodovský, Karola, Hubík, Hudeček, Valach, Holý, 

Horyna, Vrožinová, tlespěšná, Svoboda 
Poradu řídil doc. Hodovský 

l) organizační a kádrové záleži~osti - pfednesl dr. Svoboda 

- V souvislosti s dokončováni~ bJdovy CS~V na Veveří je tfeba 

v nejbližší době zpřesnit dislokační zámě:y ús~a•.u. Počítá se 

s tím, že na Je.eří bude umístěno odd. sociologie a psychologie, 

zbytek ústavu na Leninově ul . Pokua dojde k trvalému vynětí 2. 

podlaží na Leni~o~ě z byto\ého fondu a k následné dohodě s ÚIACH. 
do no~é budovy půjde pouze odd. etik/. 

r - V souvislosti s přeřazením skupiny mladých praco\níků z IVA do 

stálých zaměstnanců (ss. Měchurová, Koplíko,á, Lukášo,á, Čermák. 

Winkler) byly zvýšeny této skupině pracovníků platy v průměru na 
3 000 Kčs. V odpovídající relaci byly zvýšeny platy i některým 

dalším mladým pracovníkům. Těmito úpravami sleduje vedení posíle

ní jejich sociálních jistot a stabilizaci na ústavu. Ke zvýšení 

platu došlo i u některých pracovníků s delší praxi na ústavu. 

Další úpravy bude možno provést v polovině příštího roku. 
- Úřad pro věci církevní při federální vládě nabízí ústavu dohodu 

o spolupráci při vyhodnocování vatikánských dokumentů. 

Vedení spolupráci vítá a doporučuje. 
- Nabízí se užší spolupráce s tiskovým odd. ÚP ČSAV a s informač

ním bulletinem ČSAV, kde mohou najít uplatnění kratší sdělení 

zejména od mladších pracovníků . 

_ Krátká informace o sympoziu Křestanst,í a globální problémy; 
v této souvislosti: je třena s konečnou platností zpřesnit počty 

účastníků z našeho ústavu (k tomu doc. Hodovský - doporučuje, 

aby z odd . VA jel co nej~ětší počet, zej~éna mladí pracovníci). 

2) Příprava plenární schůze_- doc . Hodovský 
Navrhuje konání plenární schůze ústavu v příštím týdnu (nejlépe 

25.9 . 1989) . Místnost a pozvánku zajistí s. Svoboda a s. Nespěšná . 

Navrhuje program : 1) Výsledky práce ústavu za 2. čtvrtletí, 2) 
Informace O zahraničních konferencích (ss. Hubík, Suchánková, 
Hodovský), 3) Organizační záležitosti (s.S\oboda). 
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3) Sdělení. různé 

- doc. Hodo\ský: 

- Poděko\al doc. Hudečkovi za zpracování materiálu o věd . výchově, 

k jeho zpracování bylo použito podkladů od vedoucích pracovnf~ů 

a sekretariátu . 

Obdržel dopis od s. Pelce (ved . odd. ideologie redakce Života 

st rany), který nabízí spolupráci k problematice religiozity (zejm . 

mládeže) . Žádá o pomoc při tématech k věd . at . výcho\ě . Nezadává 

úkoly, nabízí tématizaci článků dle našich výzkumů. 

Ředitel žádá vedoucí odd .. aby mu v nejkratší době dodali seznamy 

navrhovaných statí ( rozsah asi 8 stran ) , které by mohly být předá

ny s . Pelcovi ke konzultaci. 

- Školitelem dr. Blatného bude doc. Hodovský, rád by ho orientoval 

k světonázorové problematice i k psychologii náboženství. 

- V souvislosti s přípravou materiálu o spolupráci VŠ a ČSAV 

žádá vedoucí odd . , aby mu v průběhu září předali seznam pracovníků, 

kteří by mohli externě vyučovat na VŠ. Upozorňuje, že se zřejmě 

zlepší možnosti pro získávání věd . pedagog. titulů pro praco vníky 

ČSAV, předběžně navrhuje ss . Hubíka, Karolu, Hrocha, Svobodu. 

- Dne 26.9.1989 se uskuteční redakční rada SPVC MK ČSR, vyžaduje 

zprávu o publikacích Jednota bratrská, Encykliky J. Pavla II . , 

Teologie osvobození. Je možno posílat materiály vědeckého charakte

ru, ze tří až čtyř studií možno vydat sborník. Ředitel vyzývá ke 

zvážení možnosti a předání závazných návrhů na publikace. Upozorňu

je, že nakl. SPVC nechce přetiskovat práce již v ČSSR publikované. 

_ Informuje o mimořádných odměnách pro odd . psychologie a sociologie. 

_ Dr . Kolářský z ÚFS ČSAV bude zasílat bulletin Problémy sociální 

filozofie z ediční činnosti ÚFS. Bude k dispozici v ústavní knihovně. 

_ Návrh na přejmenování ústavu bude na Prezídiu projednáván v listo

padu, nebo prosinci t.r.,pokud bude schváleno, bude spolu s ustano

vením odd. etiky provedeno od 1.1 . 1990 . 

- s . Vrožinová : 
_ Upozorňuje, že z fondu pracovních sil je třeba dočerpat 11,S 

měsíce. 

_ Žádá školitele, aby v nejbližší době provedli hodnocení uplynulého 

roku u ss. Koplíkové, Sekeráka, Mazáčové, Blatného (zde navíc návrh 

studijního plánu), Hřebíčkové, Davídkové, Kolářové (zde navíc návrh 

studijního plánu) a návrh studijního plánu u s. Brázdy (vedoucím 




